
Er EØS-avtalen virkelig bra for Norge?

Dette må både Støre og Erna forklare. 

EØS avtalen gjør Norge til en del av EUs indre marked der det er fri 
bevegelighet av varer, tjenester, kapital og personer.
Markedet er regulert av EUs lover, EU direktiver. Fritt varebytte innebærer at 
det ikke skal være ulovlige restriksjoner på handel med varer mellom EØS-
statene. EUs lover definerer hva som er lovlig / ulovlig.

Ta fri flyt av kapital. 
Utenlandske investeringer i Norge gir avkastning til kapitaleier. Kapital flyter ut
av landet. Motsatt når norsk kapital investerer i utlandet. 
EØS fri flyt hindrer regulering i norsk lov.  
Kom på at Norsk Hydro/Yara i si tid var tuftet på Fransk kapital og rikelig med 
billig Norsk vannkraft. Ja, og så norsk teknologi og ingeniør kunst! Det skjedde
før EØS! Kontrollert!

Ta fri flyt av personer.
Sesong virksomheter henter billig arbeidskraft fra EU i et volum som lille 
Norge ikke makter å produsere når det trengs. 
Høyt utdannede nordmenn og kvinner finner muligheter i EU som lille Norge 
ikke makter å få frem. Dette skjedde før EØS. Kontrollert.

Ta fri flyt av tjenester.
Det betyr at tjenester man ikke kan etablere selv kan importeres. Det betyr at 
tjenester man burde skapt selv ikke blir etablert. Vei bygging er en tjeneste som 
kan hentes mens vei-vedlikehold kan man stå for selv. Dette kan skje uten  
EØS. Kontrollert.

Ta fri flyt av varer.
Norske virksomheters produksjon eksporteres og bidrar positivt til 
handelsbalansen. Tilfører kapital. Import har motsatt effekt.  
Fri flyt med EU fremmer import som hindrer fremvekst av produksjon vi kunne
ha gjort selv. Det fremmer også eksport av varer man trenger sårt selv, 
underskudd skapes.
Det handles med andre land i verden, EØS hindrer slik import / eksport. Uten 
EØS vil vilkårene være de samme. Kontrollert.

Ta fri flyt av energi.
Er ethvert produkt en vare? Er energi en vare? Skal alt fra all produksjon flyte 
fritt? Skal energien flyte fritt til EU? Til høyest betalende? 



Norge har naturgitte ressurser i oljen og i vassdragene. Fra disse ressursene får 
vi energi til å kunne produsere varer og tjenester.  Energien i seg selv er ikke å 
betrakte som en vanlig vare. Gjør man det begår man feil. Energien kommer 
ikke alle i samfunnet, allmennheten  til gode ellers.
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